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	摘要(中)	TFT-LCD產業為台灣兩兆雙星重點產業之ㄧ，近年皆有兆元以上的產值，甚至於去年金融海嘯之際仍維持在1.3兆以上的營收，該產業在台灣的重要性可見一班。近期兩岸經貿往來頻繁，中國大陸市場儼然成為除歐美之外最大的市場，除了內地家電下鄉政策增加液晶電視需求，另有如火如荼推陳出新各樣式的「山寨機」充斥整個大陸，液晶面板需求因此創造出另一個高峰。


然而，當需求的胃納量增加，各面板廠也隨之應映，次世代面板廠如7.5代、8代，甚至是玻璃基板大到2850mm×3050mm的10代廠也將建置。面對韓國的三星、LGD製程與成本的領先，後有中國大陸傾國家之力扶植的京東方、上廣電與龍騰光電…等，本國面板廠若故步自封或是僅單純的和他國面板廠做產能競賽，不致力於尋求採購、物流成本改善，不專注於良率提升的話，在這競爭激烈的產能大賽中，勢必是被淘汰的ㄧ群。


提到良率的提升和TFT-LCD中的解析能力息息相關。面板大量生產時，首批投入已製作至半成品的面板，可針對裸板進行Panel light-on(P檢)檢查，若有重大不良則須盡速解析並執行產線圍控機制，解析的效率可謂分秒必爭，誰能減少解析時間即變相的增加生產時間，提升產能。


本論文即有效提升解析效率為研究方向，使用SPSS採礦軟體中的關聯法則建立P檢點燈不良之間的關係，藉由點燈不良關聯性分析表與採礦軟體的關聯性分析法則，給予解析工程師作業時的參考，期使能夠增加解析時的效率，間接增加生產的時效，讓企業增強其競爭力。



	摘要(英)	TFT-LCD is one of the Two Trillion and Twin Star Industries Development Plan ,even in the last year’s financial crisis the revenue was still over NT$1.3 trillion ,the importance in Taiwan is approved in this evidence.


Recently there are a lot of trade between Taiwan and China ,China market is become the biggest market except Europe and US. Beside the LCD TV ‘s demand is increase because of Chinese Government’’s Consumer Electronics Subsidy Program, there is a another important factor- bandit mobile phone also stimulates the demand of panel. Though the demand is hot, the panel company also increase the production Next Era like 7.5 ‘ 8 generation even the 10th generation will be start to settle (2850mm×3050mm).


Face LG/Samsung’s low cost and leading manufacturing technology and the China company nurturing by China Government, if we only chased the production quantity not the lower cost and higher quality and good yield rate, we must be knockout from this game.


To mention the good yield rate, it is closely linked to DPI ability, in mass production ,the first semi-finished panel could do the Panel light-on check, if there were serious defect ,it should be resolved as soon as possible and do the line control immediately ,the efficiency of doing DPI is the other words of increasing production time, up the productivity .This article is for promoting the efficiency of doing DPI, to use SPSS for reference to the engineer.
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